
Контрольная работа в форме ОГЭ по английскому языку 

Вариант 2 

 

Инструкция по выполнению работы  

 

Письменная часть экзаменационной работы по немецкому языку состоит из четырёх разделов, 

включающих в себя 32 задания.  На выполнение заданий письменной части экзаменационной работы 

отводится 2 часа (120 минут).  В разделе 1 (задания по аудированию) предлагается прослушать несколько 

текстов и выполнить 8 заданий на понимание прослушанных текстов.  

Рекомендуемое время на выполнение заданий данного раздела – 30 минут. Раздел 2 (задания по 

чтению) содержит 8 заданий на понимание прочитанных текстов. Рекомендуемое время на выполнение 

заданий раздела – 30 минут. Раздел 3 (задания по грамматике и лексике) состоит из 15 заданий. 

Рекомендуемое время на выполнение заданий раздела – 30 минут.  

Ответы к заданиям 1, 2, 9 записываются в виде последовательности цифр. Эту последовательность 

цифр запишите в поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1. Ответы к заданиям 

3–8 и 10–16 записываются в виде одной цифры, которая соответствует номеру правильного ответа. Эту 

цифру запишите  в поле ответа в тексте работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1. Ответы к 

заданиям 17–31 записываются в виде слова (нескольких слов). Ответ запишите в поле ответа в тексте 

работы, а затем перенесите в бланк ответов № 1.  

В разделе 4 (задание по письму) дано 1 задание, предлагающее написать личное письмо. Задание 

выполняется на бланке ответов № 2. Рекомендуемое время на выполнение задания – 30 минут. Все бланки 

заполняются яркими чёрными чернилами. Допускается использование гелевой или капиллярной ручки.  

При выполнении заданий можно пользоваться черновиком. Записи  в черновике, а также в тексте 

контрольных измерительных материалов не учитываются при оценивании работы. Баллы, полученные 

Вами за выполненные задания, суммируются. Постарайтесь выполнить как можно больше заданий и 

набрать наибольшее количество баллов.  

После завершения работы проверьте, чтобы ответ на каждое задание  в бланках ответов № 1 и № 2 

был записан под правильным номером.  

 

 Желаем успеха! 

 

Раздел I Аудирование 

 

 

 

 

 

 

1. At home 

2. In a shop 

3. At a post office 

4. In a classroom 

5. At a birthday party 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 

A B C D 

    

 

 

Вы два раза услышите пять высказываний, обозначенных буквами А, В, С,  D, Е. Установите 

соответствие между высказываниями и утверждениями из следующего списка: к каждому 

высказыванию подберите соответствующее утверждение, обозначенное цифрами. Используйте 

каждое утверждение из списка 1–6 только один раз. В задании есть одно лишнее утверждение.  

 

1. The speaker talks about a surprise he/she wants to give someone. 

1 Вы услышите четыре коротких диалога, обозначенных А, B, C и D. Определите, где происходит 

каждый из этих диалогов. Используйте каждое место действия из списка 1–5 только один раз. В 

задании есть одно лишнее место действия. 
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2. The speaker talks about a recent holiday. 

3. The speaker talks about healthy recipes he/she uses. 

4. The speaker talks about new skills he/she wants to get. 

5. The speaker talks about why people should avoid some food. 

6. The speaker talks about his/her daily routine. 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 

A B C D E 

     

 

Задания 3-8 

Вы услышите разговор двух подростков. В заданиях 3–8 в поле ответа запишите одну цифру, которая 

соответствует номеру правильного ответа. Вы услышите запись дважды.  

 

 

What is Andrea writing at the moment? 

1) Homework. 

2) A story. 

3) A diary 

 

Ответ:   

 

 

What does Andrea prefer to read? 

1) Love stories. 

2) Detective stories. 

3) Historical novels. 

 

Ответ:   

 

 

What part is Andrea going to perform in the school play? 

1) The narrator. 

2) A princess. 

3) A pirate. 

 

Ответ:   

 

 

What career attracts Andrea? 

1) A career in science. 

2) A career in teachers. 

3) A career in professional writing. 

 

Ответ:   

 

 

What language is Andrea going to start learning in the near future? 

1)  German. 

2)  Spanish. 

3)  French. 

 

Ответ:   

3 

 

 

 

 

 

4 

5 

7 
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What’s Andrea’s plan for today’s evening? 

Andrea is planning to  

1) stay at home 

2) go skateboarding 

3) go to the cinema 

 

Ответ:   

 

По окончании выполнения заданий 1–8 не забудьте перенести свои ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 1! 

Запишите ответ справа от номера соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При 

переносе ответов в заданиях 1 и 2 цифры записываются без пробелов, запятых и других 

дополнительных символов. Каждую цифру пишите в отдельной клеточке в соответствии с 

приведёнными в бланке образцами. 

 

Раздел II  Чтение 

 

 

 

 

1.  Why do a lot of letters come to the Italian city on Valentine’s Day?  

 

2.  Why is it important to see the right bird on Valentine’s Day? 

 

3.  What message can be sent with the flowers? 

 

4.  Why do some people give St Valentine’s presents to their pets? 

 

5.  What is a different way to celebrate February 14? 

 

6.  How did the holiday get its name? 

 

7.  Why did a traditional St Valentine’s box of sweets have the form of a heart? 

 

A.   

Chocolate is the most common present on St. Valentine’s Day. The tradition goes back to the 1800s when doctors 

made patients eat chocolate to make them feel happier. This might also be the reason why in the 1860s, Richard 

Cadbury produced his heart-shaped box of chocolates exclusively for Valentine’s Day. 

 

B.   

St Valentine’s Day is a perfect occasion to express your deepest feelings to the person you love. On Valentine's 

Day lovers, friends and family members exchange Valentine’s Day gifts as symbols of love. However, statistics 

show that nearly 9 million people prefer celebrating Valentine’s Day with their pets and give them presents. The 

reason is that most pet owners consider animals to be more grateful and loyal than humans. 

 

C.   

Each rose sent on Valentine’s Day has some meaning. For example, a red rose means love and respect and pink 

says, ‘I am having sweet thoughts about you’. Also, it is believed that one rose stands for love at first sight, eleven 

flowers mean that the receiver is truly and deeply loved and a hundred and eight roses are recommended for 

marriage proposals. 

Вы проводите информационный поиск в ходе выполнения проектной работы. Определите, в 

каком из текстов A–F содержатся  ответы  на интересующие Вас вопросы 1–7. Один из вопросов 

останется без ответа. Занесите Ваши ответы в таблицу. 
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D.   

Some superstitions about seeing birds on Valentine’s Day are really funny. It was once believed that if a woman 

saw a flying robin, she would get married to a sailor. However, if she saw a sparrow, her future husband would be 

poor. If she saw a goldfinch, she would marry a millionaire. There is no answer to who she would marry if she 

saw a pigeon, as history does not say anything about pigeons. 

 

E.   

Romeo and Juliet, the two characters from the play by William Shakespeare, are remembered all over the world as 

an emblem of romance. The young lovers lived in Verona, Italy. Every Valentine’s Day, this city still receives 

about 1,000 letters addressed to Juliet. The fictional character is still alive for many people who believe in 

romantic and immortal love. 

 

F.   

Started by a group of feminists, Quirky alone Day is celebrated on February 14 as an alternative to Valentine’s 

Day. The new holiday started in 2003 as a celebration of romance, freedom and individuality. It’s a day to 

celebrate the things you enjoy doing alone. Ways to celebrate include: buying yourself a new dress, taking a long 

walk without your mobile phone, exploring a new part of town, trying a new recipe etc. 

 

Запишите в таблицу выбранные цифры под соответствующими буквами. 

 

A B C D E F 

      

 

Задания 10-16 

 

Прочитайте текст. Определите, какие из приведённых утверждений 10–16 соответствуют содержанию 

текста (1 – True), какие не соответствуют (2 – False) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании 

текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (3 – Notstated). В поле ответа запишите 

одну цифру, которая соответствует номеру правильного ответа.  

 

Anne Frank 

 

Anne Frank was a Jewish girl who became famous after her death when her wartime diary was published. 

Anne was born on June 12th, 1929 in Frankfurt, Germany to Otto Frank and Edith Frank. Anne was the youngest 

of two sisters. When the Nazis gained control of Germany and the danger to Jewish people increased, her family 

emigrated to the Netherlands. Anne was four at that time. 

On May 10th, 1940, after the outbreak of World War II, German armies invaded the Netherlands. The danger was 

getting very close to the Jewish family.  Soon Anne's older sister, Margot, got a note from the new authorities. 

She had to go to a German work camp. However, Margot did not obey. Instead, the Franks went to a secret hiding 

place which they had prepared beforehand. 

They hid in a small annex, an extra building added to a house. Later Anne called it the Secret Annex. Together 

with the Franks, there were eight people in the Secret Annex. The entrance to the annex was hidden behind a 

moveable bookcase. While hiding, the Franks could not go outside. They had to stay quiet so that the neighbors 

did not guess that there was anybody in the annex. The Franks lived in constant fear of what would happen if they 

were discovered.   

Anne started writing her diary on her thirteenth birthday. The diary would later be published as The Diary of 

Anne Frank.  In her diary, Anne wrote about her thoughts, and about her life in the Secret Annex. Most of her 

diary was written in the form of letters to a person named Kitty. Anne also wrote short stories and collected 
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quotes from other writers in her notebook. The girl had dreams of becoming a journalist or a writer. 

The Franks spent 2 years in the Secret Annex. When Anne was 15 years old, the Secret Annex where they had 

been hiding was discovered. It is believed that someone betrayed them. On 4th August 1944, all those in the 

Secret Annex were arrested. 

They were sent to Auschwitz, a concentration camp.  It was a death camp. Anne was sent to the same barracks as 

her sister and her mother. Their father, Otto, was separated from his family, and never saw his daughters or his 

wife again. Anne and her sister survived several months in difficult conditions, working hard. 

Later, Anne and her sister were sent to another concentration camp. Anne died there in March, 1945. She was 

only 15 years old. It is believed that she died of typhoid. 

All the inhabitants of the Secret Annex, except Otto Frank, died in the concentration camps. He returned to 

Amsterdam and found the diary of his daughter. Two years later, in 1947, he published Anne's diary. 

The book, The Diary of Anne Frank, impressed people a lot. There have been more than 30 million copies sold. It 

was translated into 67 languages and it was adapted for both the theatre and the cinema.    

The address where Anne Frank and her family hid was Prinsengracht263 in Amsterdam, the Netherlands. Now 

there is a museum (the Anne Frank House) where people can see the actual house she lived in while in hiding. 

Approximately one million people visit the Anne Frank House each year.   

 

 

10 

Anne was older than her sister, Margot 

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

11 

The Secret Annex was not far from the house where the Franks lived in Amsterdam 

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

12 

The Frank family shared their hiding place with other people 

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

13 

Kitty was Anne’s cousin.  

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

14 

Anne Frank wanted to become an actress. 

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

15 

All the people who were hiding in the Secret Annex were arrested by the Nazis. 

1) True                                2) False                              3) Not stated 

 

16 

The Anne Frank House museum is located in Germany. 

1) True                                2) False                              3) Notstated 
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По окончании выполнения заданий 9–16 не забудьте перенести свои ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 

1! Запишите ответ справа от номера соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При 

переносе ответа на задание 9 цифры записываются без пробелов, запятых и других дополнительных 

символов. Каждую цифру пишите в отдельной клеточке в соответствии с приведёнными в бланке 

образцами. 

 

Раздел III Лексика и грамматика 

 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные заглавными буквами в  конце 

строк, обозначенных номерами 17–25, так чтобы они грамматически соответствовали содержанию 

текста. Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует отдельному 

заданию 17–25. 

 

 

Прочитайте приведённый ниже текст. Преобразуйте слова, напечатанные заглавными буквами в конце 

строк, обозначенных номерами 26-31, так чтобы они грамматически и лексически соответствовали 

содержанию текста. Заполните пропуски полученными словами. Каждый пропуск соответствует 

отдельному заданию 26–31. 

 

26 

What is the most eco-friendly transport? I believe it’s the bicycle. There are a lot 

of bicycles on the streets of our town and that is probably why it looks so green 

and __________. 

 

BEAUTY 

27 

There are cycle lanes all over the town so using your bike to get to school or to the 

office is safe and convenient. __________, some people still prefer driving cars 

even for short distances. 

FORTUNATELY 

28 They make the environment less __________________.   HEALTH 

29 As for me, I enjoy riding my bike very much and all my friends say that I’m a  

 

17 

Have you hear do f Band Aid 30? Probably not. Then let me explain what ‘Band 

Aid’ is. In 1984, Bob Geld of and Midge U re __________ together a group of 

British and Irish singers and musicians and produced a song, called ‘Do They 

Know It’s Christmas?’. 

BRING 

18 
The song was a charity single. The musicians said that the money from the sales 

__________ to help poor people in Ethiopia, who were suffering from a famine. 
GO 

19 
The group __________ Band Aid. Over forty singers were involved in the 

project, including Paul McCartney, Bono, David Bowie and Sting. 
CALL 

20 

In 2014, the group changed its name to ‘Band Aid 30’ because it was the 

__________________ time the song was recorded. That year, the song aimed to 

help those who were suffering from the Ebola virus. 

 

 

THIRTY 

21 
Since the time of its birth, the song __________ a lot of money. The money is 

still used only for charity. 
MAKE 

22 
Although the song has sometimes been criticized, over 312,000 __________ of 

the song have been sold. 
COPY 

23 Usually, I __________ to music a lot, I have other hobbies. NOT/ LISTEN 

24 
But one of my friends, who is a __________________ music expert than Yam, 

says that, if the song helps people in need – it can never be a bad thing! 

 

GREAT 

25 I agree with __________. HE 
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good __________________. RIDE 

30 
Next month I’m going to take part in a regional cycling __________________ 

and I hope to win it. 

COMPETE 

31 I don't think I will stop riding my bicycle till I’m __________ old. REAL 

 

 

По окончании выполнения заданий 17–31 не забудьте перенести свои ответы в БЛАНК ОТВЕТОВ № 

1! Запишите ответ справа от номера соответствующего задания, начиная с первой клеточки. При 

переносе ответов буквы записываются без пробелов, запятых и других дополнительных символов. 

Каждую букву пишите в отдельной клеточке в соответствии с приведёнными в бланке образцами. 

 

!!! Проверьте, чтобы каждый ответ был записан рядом с номером соответствующего задания. 

 

 

Раздел IV Письмо 

 

Для ответа на задание 32 используйте бланк ответов №2. При выполнении задания 32 особое 

внимание обратите на то, что Ваши ответы будут оцениваться только по записям, сделанным на бланке 

ответов №2. Никакие записи черновика не будут учитываться экспертом. Обратите внимание также на 

необходимость соблюдения указанного объёма письма. Письмо недостаточного объёма, а также часть 

текста  письма, превышающая требуемый объём, не оцениваются. 

 

 

You have received a letter from your English-speaking pen friend, Emily. 

… Last month I was late for my classes several times. Though I wasn’t late on purpose and it wasn’t actually my 

fault, I was punished. ... 

…Do any students in your class sometimes come too late to school? What are their usual reasons for coming 

late?  Is there any punishment for late comers at your school and what is it?... 

 

Write her a letter and answer her 3 questions. 

Write 100–120 words. Remember the rules of letter writing. 
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